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摘  要：结合产生式系统中冲突消解和约束满足问题的方法，提出了一种新的基于约束条件的

服务能力匹配方法。该方法把服务的约束条件分成两大类，一类是状态关系条件，一类是数值

关系条件，根据这两类约束条件分别提出了相应的语义匹配方法，给出了实现原型的软件系统

结构和例子，说明了该方法的有效性。

关键词：约束条件；服务能力匹配；约束满足问题

中 图 分 类 号 ： TP301    文 献 标 识码：A    文章编号：1009-3516(2007)02-0071-04







     A Web Services Capability Matchmaking Method Based on Constraint Conditions

                                 BAI Dong - wei1,2, YU Yong - lin2, CHEN Jun - liang1

( 1. State Key Laboratory of Networking and Switching Technology, Beijing University of Posts and Telecommuni-

cations, Beijing 100876, China; 2. The Telecommunication Engineering Institute, Air Force Engineering Universi-

ty, Xi'an 710077, Shaanxi, China )

Abstract :This paper presents a new web services capability matchmaking method based on constraint conditions,

which integrates rule system and semantic matchmaking. The constraint conditions are categorized into two kinds:

status - conditions and number - conditions. Two matchmaking methods are proposed separately according to these

two kinds constraint conditions. This paper also proposes the software architecture of the prototype and examples to

show that the proposed approach is practical and effective.
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